
Z Á P I S 4/2024 
o průběhu 4. zasedání zastupitelstva obce Zakřany 

konaného dne 26.6.2024 v sále OÚ č.p. 7 v Zakřanech 

 

Zahájení zasedání zastupitelstva 

Starosta obce pan David Cibulka (dále též „předsedající“) zahájil zasedání zastupitelstva obce 
Zakřany (dále jen „zastupitelstvo obce“) v 18.00 hodin a všechny přivítal.  

 
Přítomni: David Cibulka, Vladimír Veleba, Jaroslav Bohatý, Jiří Šilhavý, Thuraya Drápelová, Petra 
Grzebinská, Ondřej Kožíšek, Robert Sachs, Milan Veverka 
  
Omluveni:  
 

1. Technický bod (jmenování zapisovatele, volba ověřovatelů, program) 

 
Starosta konstatoval, že informace o konání zasedání byla zveřejněna na úřední desce 
obecního úřadu 7 dní přede dnem konání zasedání a dále konstatoval, že je přítomno 9 
členů zastupitelstva, zastupitelstvo je tedy usnášeníschopné.  
Dále přednesl program zasedání. Zapisovatelem byl navržen pan Vladimír Veleba, jako 
ověřovatele navrhuje pana Jiřího Šilhavého a pana Roberta Sachse 
 

1. Technický bod (jmenování zapisovatele, volba ověřovatelů, program)   
2. Kontrola úkolů  
3. Rozpočtová opatření 2024 
4. Výběr nejvhodnější nabídky na projekt rekonstrukce a dostavby budovy ZŠ 
5. Žádost o poskytnutí podpory Diakonie Broumov, sociální družstvo 
6. Ukončení veřejnoprávní smlouvy o výkonu úkolů obecní policie výpovědí 

(městská policie Rosice – Město Rosice 
7. Veřejnoprávní smlouva o výkonu úkolů obecní policie (městská policie Zbýšov) 

– Město Zbýšov 
8. Žádost o navýšení rozpočtu Základní školy a Mateřské školy Zakřany, 

příspěvkové organizace 
9. Schválení podání žádosti o dotaci a následnou realizaci projektu Výstavba 

dětských skupin v obci Zakřany v rámci výzvy Výzva Národního plánu obnovy 
Budování kapacit dětských skupin dle zákona č. 247/2014 Sb., o poskytování 
služby péče o dítě v dětské skupině a o změně souvisejících zákonů – veřejný 
sektor (číslo výzvy 31_22_045)  

Diskuze  
Závěr  
 

Místostarosta navrhuje doplnění programu zasedání o bod: 
 

10. Žádost o finanční příspěvek pro Luďka Prokeše, Restaurace Sokolovna Zakřany, 
na pořádání akce Uvítejme prázdniny hrou. 

 
Návrh usnesení č. 1/4/2024: 
Zastupitelstvo obce Zakřany 
s c h v a l u j e následující program zasedání zastupitelstva obce Zakřany 

1. Technický bod (jmenování zapisovatele, volba ověřovatelů, program)   
2. Kontrola úkolů  
3. Rozpočtová opatření 2024 
4. Výběr nejvhodnější nabídky na projekt rekonstrukce a dostavby budovy ZŠ 
5. Žádost o poskytnutí podpory Diakonie Broumov, sociální družstvo 
6. Ukončení veřejnoprávní smlouvy o výkonu úkolů obecní policie výpovědí 

(městská policie Rosice – Město Rosice) 



7. Veřejnoprávní smlouva o výkonu úkolů obecní policie (městská policie Zbýšov) 
– Město Zbýšov 

8. Žádost o navýšení rozpočtu Základní školy a Mateřské školy Zakřany, 
příspěvkové organizace 

9. Schválení podání žádosti o dotaci a následnou realizaci projektu Výstavba 
dětských skupin v obci Zakřany v rámci výzvy Výzva Národního plánu obnovy 
Budování kapacit dětských skupin dle zákona č. 247/2014 Sb., o poskytování 
služby péče o dítě v dětské skupině a o změně souvisejících zákonů – veřejný 
sektor (číslo výzvy 31_22_045)  

10. Žádost o finanční příspěvek pro Luďka Prokeše, Restaurace Sokolovna Zakřany, 
na pořádání akce Uvítejme prázdniny hrou. 
 

Diskuze  
Závěr  

 
Hlasování: pro – 9, proti – 0, zdržel se – 0 
Usnesení č. 1/4/2024 bylo schváleno. 
 

2. Kontrola úkolů 

 
  Posouzení možností přenosů ze zastupitelstva prostřednictvím online přenosu. 
Starosta – pan Pavlík potvrdil, že je to možné realizovat přes obecní facebookový profil do 
kabelové televize, není třeba nakupovat nová drahá zařízení, ve Zbýšově takový přenos 
probíhá jako soukromá aktivita zastupitele Martina Leščinského, sám za sebe pro online 
přenos nejsem, můžeme o tom nechat hlasovat, zveřejnění zápisu z veřejného zasedání 
v obecním zpravodaji zajistí jeho dostupnost pro 100% obyvatel Zakřan, zatímco 
kabelovka má dosah na cca 50% z nich 
  R. Sachs – zpravodaj je těžkopádný, protože vychází 3x za rok, články, které jsou zásadní 
jsou tak 2-3 zásadní, ostatní články jsou pouhý balast, za zveřejnění online by to stálo a 
mohlo by to zvýšit účast na veřejných zasedáních, co jsem se bavil s pár staršími lidmi, tak 
by to uvítali v případě špatného počasí, účast by se tím mohla zvýšit, neprobíhají zde 
žádné hádky 
  J. Bohatý – musím se zastat těch kteří píší příspěvky do zpravodaje, protože psaní článků 
věnují svůj čas 
  R. Sachs – taky jsem psal do zpravodaje, hodně článků je takových, že když si v nich 
vymažete ty akce, kde se to dělo a počasí, tak zůstává stejný 
  P. Grzebinská – s tím nesouhlasím, lidé tomu věnují spoustu času a energie, a jsou to akce, 
které jsou aktuální 
  J. Bohatý – obec má informačních kanálů dostatek, zveřejnění kompletního zápisu 
z veřejného zasedání na webu je dostatečné 
  M. Veverka – oceňuji snahu zveřejnit zápis z veřejného zasedání ve zpravodaji 
  J. Bohatý – zveřejnění ve zpravodaji a na Facebooku je dostačující  
  V. Veleba – vydávání a náplni zpravodaje se věnuje hodně úsilí, jeho úroveň se posunula 
už ve chvíli, kdy  se mu začal věnovat Robert Sachs, který tomu dal jiný směr. Před časem 
jsem sám navrhl, aby se zpravodaj vydával 3x ročně, aby byl více aktuální a graficky se 
taky zlepšil, mám i pozitivní ohlas od jednoho mladšího obyvatele Zakřan. Já a tady Petra 
Grzebinská, společně s třetím členem redakční rady Žanetou Neužilovou, tomu věnujeme 
dost času a nemusíme se za něj stydět. Pokud chceme hlasovat o online přenosu, tak vůbec 
neznáme náklady, částka pro hlasování by měla být známá 
  Starosta – nemělo by to stát moc 
  V. Veleba – myslím si, že bychom měli vědět, o čem hlasujeme, stejně jak je to v jiných 
věcech, kdy taky máme částku známou, zápisy jsou zveřejňovány nad rámec kompletně 
na webu, povinnost obce je zveřejnit usnesení, zveřejněním ve zpravodaji se nám 



zpravodaj nafoukne, tak jak se tomu děje ve Zbýšově, otázkou je, zda budeme zápisy ve 
zpravodaji nějak zkracovat, je tady zřejmá snaha o zveřejnění v plném rozsahu 
  Starosta – zápisy by se ve zpravodaji zveřejnily vždy za uplynulé období 
  R. Sachs – zkusme to otočit a zjistit, kdo by o to měl zájem bez ohledu na cenu, pokud 
budu pro jen já, tak není třeba doplňovat cenu 
  Starosta – bude stačit zveřejnění ve zpravodaji? 
  M. Veverka – nemám proti tomu sebemenší námitky, dosah bude k daleko širšímu počtu 
obyvatel 
  Starosta – zveřejní se to tam v plném znění 
  R. Sachs – dostane se to k lidem 3x za rok 
  P. Grzebinská – od posledního vydání zpravodaje proběhla 2-3 veřejná zasedání 
  T. Drápelová – myslím si, že doba se vyvíjí kupředu i ty sociální sítě a kabelovka k tomu 
patří,  chápu, že to nemusí být úplně příjemné z hlediska veřejného prostoru, ale je nic 
proti ničemu, pokud ty náklady budou minimální, nacházíme se uprostřed volebního 
období a už je spousta velkých projektů rozjetých, je potřeba nějaká základna pro 
následující volební období, kdy se potom budou řešit nějaký palčivý témata (škola, školka 
apod.), tam ta zainteresovanost byla celkem důležitá 
   J. Bohatý – před tím než uděláme hurá akci jako online přenosy, udělat v rámci 
zpravodaje dotazník, kdo by o to měl zájem, 
   V. Veleba – pokud dotazník, tak by bylo dobré ho rozšířit na to, jaká je spokojenost 
s obecním Facebookem, webem a zpravodajem 
   J. Šilhavý – chápu správně, aktuálně už není platný původní dotaz M. Veverky na možnost 
online přenosu pouze a jen přes kabelovou televizi a nyní se bavíme o potenciálních online 
přenosech přes více medií, například Facebook, webové stránky, streamování online přes 
Youtube, kabelovou televizi ? 
  M. Veverka – navrhoval jsem přenos třeba přes kabelovou televizi a je mě úplně jedno 
jakým médiem se to bude posouvat, Vláďa Veleba řekl, že by se to mohlo vysílat, přes 
Facebook, neměl jsem dotaz pouze na kabelovou televizi 
  R. Sachs – pro spoustu lidí je pohodlnější přijít sem, než si to pustit a na některý bod si 
počkat nebo případně to vypnout, určitě to obsáhne více lidí než těch 5-6, kteří sem 
pravidelně chodí 
  Starosta – necháme tedy hlasovat o online přenosu 
  T. Drápelová – je možné to pustit zpětně? 
  M. Veverka – ptal jsem se pana Pavlíka a v ivančické kabelové televizi a vysílání online 
nebo ze záznamu jsou možné 
  Starosta – můžeme to natočit a vysílat to v neděli místo měsíčníku Kahanu 
  R. Sachs – třeba tam někoho něco zaujme a na příští veřejné zasedání přijde 
  V. Veleba – ve Zbýšově mají možnost online přenosu a více lidí na veřejné zasedání 
nechodí 
  Starosta – je shoda na zveřejnění ve zpravodaji? 
  M. Veverka – beru každý krok 
  P. Grzebinská – už jsme to jednou do zpravodaje dali a usoudili jsme, že je to nadbytečné 
  Starosta – nechám nacenit od pana Pavlíka online přenos a pro tuto chvíli bychom 
odsouhlasili zveřejnění ve zpravodaji, z proběhlé diskuze je možné udělat závěr o shodě 
na zveřejňování zápisů z veřejných zasedání ve zpravodaji bez hlasování 
 

3. Rozpočtová opatření 2024 

 
Místostarosta informoval o rozpočtových opatřeních 5/2024.  (příloha č.1). 
 
Návrh usnesení č. 2/4/2024: 
Zastupitelstvo obce  
bere na vědomí 
provedená rozpočtová 5/2024 . 



 
Hlasování: pro – 9 proti – 0, zdržel se – 0 
Usnesení č. 2/4/2024 bylo schváleno. 
 

4. Výběr nejvhodnější nabídky na projekt rekonstrukce a dostavby budovy ZŠ  

 
  Starosta seznámil členy zastupitelstva s průběhem výběrového řízení na výběr 
projektanta pro projekt rekonstrukce a dostavby ZŠ. Osloveno bylo 5 uchazečů. Zadavatel 
obdržel celkem 5 nabídek. Hodnotícím kritériem je: nejnižší nabídková cena bez DPH 
s vahou 85 % a doba zpracování dokumentace pro společné povolení v kalendářních 
dnech s vahou 15 %. Po posouzení a hodnocení nabídek je nabídkou nejlépe plnící 
hodnotící kritéria nabídka uchazeče MIMOTO s.r.o., IČ: 27691373, sídlem Eleonory 
Voračické 1205/39, 616 00 Brno s nabídkovou cenou 1.800.000,- Kč bez DPH a délkou 
realizace dokumentace pro společné povolení  v délce 200 dnů. 
 
Návrh usnesení č. 3/4/2024: 
Zastupitelstvo obce  
schvaluje 
výběr nejvhodnější nabídky na projekt rekonstrukce a dostavby budovy ZŠ uchazeče 
MIMOTO s.r.o., IČ: 27691373, sídlem Eleonory Voračické 1205/39, 616 00 Brno 
s nabídkovou cenou 1.800.000,- Kč bez DPH a délkou realizace dokumentace pro společné 
povolení  v délce 200 dnů. Po uplynutí zákonných lhůt pověřuje starostu k podpisu 
smlouvy a listin souvisejících. 
 
Hlasování: pro – 9, proti – 0, zdržel se – 0 
Usnesení č. 3/4/2024 bylo schváleno. 
 

5. Žádost o poskytnutí podpory Diakonie Broumov, sociální družstvo 

 
  Starosta seznámil členy zastupitelstva s obsahem žádosti o poskytnutí podpory Diakonie 
Broumov, sociální družstvo (příloha č. 2). Starosta navrhl zachovat podporu pro tuto 
organizaci ve stejné výši jako v minulém roce, tedy ve výši 5.000,- Kč  
 
Návrh usnesení č. 4/4/2024: 
Zastupitelstvo obce  
schvaluje 
poskytnutí podpory pro Diakonii Broumov, sociální družstvo, sídlem: Husova 319, 550 01 
Broumov ve výši 5.000,- Kč.  
 
Hlasování: pro – 9, proti – 0, zdržel se – 0 
Usnesení č. 4/4/2024 bylo schváleno. 
 

6. Ukončení veřejnoprávní smlouvy o výkonu úkolů obecní policie výpovědí (městská 
policie Rosice – Město Rosice) 

 
  Starosta seznámil členy zastupitelstva s důvody ukončení veřejnoprávní smlouvy o 
výkonu úkolů obecní policie výpovědí (městská policie Rosice – Město Rosice). (příloha č. 
3). 
 
Návrh usnesení č. 5/4/2024: 
Zastupitelstvo obce  
schvaluje 



  Ukončení veřejnoprávní smlouvy o výkonu úkolů obecní policie výpovědí (městská 
policie Rosice – Město Rosice) výpovědí podle čl. 4 odst. 4 veřejnoprávní smlouvy. 
Pověřuje starostu podpisem a odesláním výpovědi. 

 
Hlasování: pro – 9, proti – 0, zdržel se – 0 
Usnesení č. 5/4/2024 bylo schváleno. 
 

7. Veřejnoprávní smlouva o výkonu úkolů obecní policie (městská policie Zbýšov) – Město 
Zbýšov 

 
  Starosta seznámil členy zastupitelstva s obsahem Veřejnoprávní smlouva o výkonu 
úkolů obecní policie (městská policie Zbýšov) – Město Zbýšov (příloha č. 4). 
 
Návrh usnesení č. 6/4/2024: 
Zastupitelstvo obce  
schvaluje 
veřejnoprávní smlouvu o výkonu úkolů obecní policie (městská policie Zbýšov) – Město 
Zbýšov a pověřuje starostu k jejímu podpisu. 
 
Hlasování: pro – 9, proti – 0, zdržel se – 0 
Usnesení č. 6/4/2024 bylo schváleno. 
 

8. Žádost o navýšení rozpočtu Základní školy a Mateřské školy Zakřany, příspěvkové 
organizace 

 
  Starosta seznámil členy zastupitelstva s obsahem žádosti o navýšení rozpočtu Základní 
školy a Mateřské školy Zakřany, příspěvkové organizace. (příloha č. 5). 
 
Návrh usnesení č. 7/4/2024: 
Zastupitelstvo obce  
schvaluje 
navýšení rozpočtu Základní školy a Mateřské školy Zakřany, příspěvkové organizace pro 
rok 2024 o investiční příspěvek na pořízení klimatizace do tříd a schválení čerpání 
investičního fondu v celkové výši 320.000,- Kč . 
 
Hlasování: pro – 9, proti – 0, zdržel se – 0 
Usnesení č. 7/4/2024 bylo schváleno. 
 

9. Schválení podání žádosti dotaci a následnou realizaci projektu Výstavba dětských 
skupin v obci Zakřany v rámci výzvy Výzva Národního plánu obnovy Budování kapacit 
dětských skupin dle zákona č. 247/2014 Sb., o poskytování služby péče o dítě v dětské 
skupině a o změně souvisejících zákonů – veřejný sektor (číslo výzvy 31_22_045)     

 
  Starosta seznámil členy zastupitelstva s nutností chválení podání žádosti o dotaci a 
následnou realizaci projektu Výstavba dětských skupin v obci Zakřany v rámci výzvy 
Výzva Národního plánu obnovy Budování kapacit dětských skupin dle zákona č. 
247/2014 Sb., o poskytování služby péče o dítě v dětské skupině a o změně souvisejících 
zákonů – veřejný sektor (číslo výzvy 31_22_045).  
 
  M. Veverka – před hlasováním bych kvůli zápisu chtěl připomenout, jak vznikla pro 
obecní rozpočet do budoucna velmi zatěžující stavba, asi před 4mi nebo 5ti roky přišel 
místostarosta s návrhem udělat cestu z hlavní silnice do Zálesí s tím, že by se vykoupil 
jeden dům s pozemky za ním, tohle se neuskutečnilo, dalším návrhem bylo ježdění přes 
školku, kde v prvních návrzích bylo školku dočista zbourat a po předložení nákladů na 



bourání na asanaci celého toho pozemku, se od toho také ustoupilo, dalším krokem bylo, 
že se kousek školky ubouře, což se ukázalo taky nesmyslný, a nakonec dopravní policie 
řekla, že tudy není možné jezdit, protože komunikace by neměla průjezdnou šířku, když 
nevyšlo to bourání, tak se to posunulo k tomu, že i když se tam cesta nevytvoří, tak se nová 
školka vybuduje na zelené louce, kde se teď plánuje ta dětská skupina, zdůvodňuji to 
z toho důvodu, že porodnost klesá, v Brně ve spádové porodnici už klesla o 500 porodů, 
což není zrovna málo, tak možná by bylo vhodné udělat demografickou studii, když už se 
tomu věnuje tolik milionů a do budoucna to bude každý rok zatěžovat obecní rozpočet, 
abychom věděli, že do naší školky umísťovat děti ze sousedních obcí, když budeme platit 
na její provoz náklady, to jenom ke zvážení, protože do budoucna to bude opravdu 
zatěžující prvek 
  Starosta – víme, jak to tady vzniklo, přístavba nebo novostavba, použít starou budovu 
školky na něco jiného, postavit novou školku, peníze ve formě dotace před pár roky byly, 
stejně to vycházelo na 50%, takže by nás to stálo teoreticky 10 až 15 milionů, teď je situace 
taková, že jediné peníze na tohle jsou z MPSV, jdou do toho stejně i další obce z okolí jako 
Kratochvilka a Zbýšov, měli jsme tady problém 10 let, vidím v tomhle řešení jediný 
problém v tom, že nebudeme moci hned využít starou budovu MŠ na to, co jsme chtěli, 
bude nás tady tížit 5 let nějakého nutného zla souběhu dětské skupiny a mateřské školy, 
v první fázi budeme financovat 10 miliony z rozpočtu obce a peníze výstavby budou 
chodit ex post, dotaci zatím nemáme schválenou. Na začátku, když jsme malovali, 
předělávali a zmenšovali, aby byla nová MŠ co nejlevnější, byl jediný drobný ústupek  
v moderním materiálu ze dřeva, nechtěli jsme žádnou velkou špičkovou čtyřtřídní budovu 
jako plánují např. v Hrušovanech u Brna za 85 milionů, stáli jsme nohama na zemi, vzniklo 
z toho co vzniklo, bohužel kvůli penězům, a ty peníze tam jsou, což dokazují stovky měst 
a obcí, které o tuto dotaci také usilují. Momentálně je to jediná možnost financování, je to 
velký projekt, dnes čekáme na sítě a budeme mít stavební povolení, neříkejme tomu 
spádová, říkejme tomu školka pro děti z okolí,  budeme je potřebovat, protože budeme 
muset držet mateřskou školku pro 15 dětí,  jak budeme stavět, tak budeme mít rok na 
vymýšlení toho provozu, pokud budeme schopni dětskou skupinu naplnit, tak si to bude 
žít vlastním životem a obec bude platit jen energie, pokud počet dětí klesne pod 60%, tak 
tam nějaké další náklady budou, na to budeme mít schovaných 10 milionů. Další je věc 
s pozemky, kde mě Robert Sachs bude nadávat, kdybych si ty peníze z nich schoval na 
opravu silnice v Nových Domcích a na přestavbu školy, kde bude těžké získat dotaci, na 
závěr říkám, že se to změnilo a vyvíjelo, jak říkal Milan Veverka, stalo se mnoho věcí, ale 
jsme v situaci, a je pravda, že dotaci nemáme přiznanou, ale jdeme tam s tím, že můžeme 
dostat 100% dotaci na výstavbu 
  V. Veleba – chtěl bych se k tomu taky vyjádřit, protože jsem tady byl jmenovaný, bylo to 
trošku jinak, ale to jsou drobnosti, o kterých se tady nebudu přít, pokud se tady mluvilo o 
budoucích nákladech na novou školku, tak kdybychom šli cestou rekonstrukce stávající 
budovy školky, tak bychom to stejně museli dělat jako dětskou skupinu, protože bychom 
jinde peníze nezískali, ale dostali bychom peníze jen na přístavbu, takže kdybychom tam 
měli přístavbu například za 12 milionů korun, tak bychom dostali jen 12 milionů korun a 
zbytek rekonstrukce bychom museli zaplatit z vlastního rozpočtu, takhle je vyhlídka toho, 
že dostaneme zaplacenou celou novou budovu, školka bude v nové budově s novými 
standardy a dispozicemi, bonus bude, že po pěti letech nám zůstane stará budova školky 
pro jiné účely, obec ji určitě využije minimálně při rekonstrukci školy, další možnost je 
zřízení parkoviště v dnešní zahradě MŠ, tím se uleví těm, kteří mají problémy 
s parkujícími auty, dočkají se přeparkování dlouhodobě stojících aut u svých domů, bude 
to argument, přesvědčit jejich majitele o parkování v těchto místech 
  J. Bohatý – já bych jen doplnil Vladimíra Velebu, o tu informaci, že se začínají objevovat 
hlasy o roztříštěné veřejné správě s velkým množstvím samosprávních obcí, měst a 
městysů, idea je do budoucna motivovat ty obce k tomu, aby měly veškerou základní 
infrastrukturu, a pokud ji nebudou schopny zajistit vlastními kapacitami, aby se začaly 
slučovat, tím pádem přijdeme o vlastní samosprávu, můžeme na to mít odlišný názor, ale 



školka nebo dětská skupina je první kamínek k tomu, jak si samosprávu v Zakřanech 
zachovat, byli bychom první na ráně, aby nás se Zbýšovem sloučili 
  R. Sachs – chtěl jsem říct, že když se teď vybírala ta škola, tam jsou vždycky 2 prvky, 
finance a čas, když jsme tady před dvěma roky seděli a byly tady ty maminky, že potřebují 
rychle umístit své děti, tehdy se dost lehkovážně slíbilo, že půjdeme do nové školky na 
základě nějakých podkladů, které nebyly dost důkladně zmapované a slíbilo se, že už letos 
na podzim ta školka bude stát a ty maminky ty děti tam můžou vodit, ten prvek toho času 
je pořád důležitý a letos na podzim to asi nevyjde a nevyjde to ani na příští podzim, 
myslím, že se tam opomenul ten časový prvek na základě toho lehkovážného rozhodnutí, 
že jdeme do nové školky, která za dva roky bude stát a že to nebude  žádný problém, 
nerespektovalo to ten požadavek, který tady byl, když tady ty maminky seděly, a opravdu 
to bylo dost emoční, je škoda tady toho času 
  Starosta – nemyslím, že to bylo lehkovážné, souhlasím, že to trvalo déle, ale ztratily se 3 
měsíce času na předělání projektu na podmínky dotace na dětskou skupinu, mohlo být 
řada věcí hotových a žádost o dotaci mohla být už podána, mysleli jsme, že to půjde 
rychleji, jsou tam ještě další stavby, jako je kanalizace u bytovek,  pokud dostaneme dotaci, 
tak to budeme muset postavit do příštího podzimu, protože to musí být do února 2026 
vyúčtované 
  M. Veverka – je škoda, že pomine ta nutnost, že tady nebudeme mít kam dát děti, bez toho 
abychom naplnili kapacitu, možná jsme kapacitu naplnili jednou za tu dobu obou tříd, jak 
v budově MŠ, tak ve třídě budovy č.p. 92, tak si myslím, že ta nutnost, která tady byla před 
dvěma roky, taková ve skutečnosti nebyla a ani do budoucna nebude 
  J. Šilhavý – to je za mě velký omyl, není to přece tak, že máme soustavně několik po sobě 
jdoucích let nedostatečnou kapacitu MŠ a ZŠ? A právě z důvodu nedostatečné kapacity MŠ 
a ZŠ tuto problematiku řešíme? Vždyť přece máme vyjímku od Krajské hygieny ohledně 
kapacity MŠ? 
Pravda je úplně někde jinde, pokud nemáme v obci kapacitu školy nebo školky, tak co 
můžeme jako zřizovatel udělat, je požádat o výjimku, tu jsme vždy v minulosti i s nějakou 
podmínkou na 2 roky dostali a řešit tuto problematiku jako zřizovatel dále a zodpovědně. 
Zmíněné číslo o aktuální porodnosti - to je přece jen jeden z faktorů. 
Tento rok je možná první, kdy jsme museli Lukovanským říct, že jim do Zakřan 
nepřijmeme ani jedno dítě. To znamená, bavme se přece o realitě, nebavme se jen a pouze 
o klesající aktuální porodnosti. 
V Zakřanech je plánovaná nová výstavba RD a to znamená, že pravděpodobně, a to 
odhaduji,  v těch RD budou mladé rodiny. 
S průměrným počtem dětí na rodinu 1,6 dle ČSÚ a např. 10 nových RD je to cca 16 dětí, 
kam je dáme? Máme jako zřizovatel opakovaně nedostatečnou kapacitu a to bylo potřeba 
řešit už před osmi lety, řešíme to teď jako současné zastupitelstvo a jako zřizovatelé. 
  Starosta – kapacita je 24 + 12 
  J. Bohatý – se školkou přežíváme, hygiena nám opakovaně dává výjimku, byli jsme 
důrazně upozorněni, že když se něco nepohne, tak nám výjimku příště nedají 
  Starosta – výjimku ve školce 28+12  máme současně naplněnou, a to i na příští rok, ve 
škole jsme již losovali 3 žáky z Lukovan, pokud nám hygiena navýší kapacitu o šest dětí, 
tak 7-8 dětí nepřijmeme, pokud tady před dvěma roky zaznělo, aby se udělala nejdříve 
škola, tak to taky byla pravda, problém se školou se nedá řešit stejně jako školka, jediný 
problém je stará budova MŠ, kam bychom mohli dát jednu třídu ze školy a na pár let by 
byl problém vyřešen, ve škole nám nebude nic více povoleno 
  V. Veleba – Milan Veverka prosazoval přístavbu ke staré MŠ, tam máme kapacitu 24 dětí 
s přístavbou pro 12-15 dětí, takže bychom byli na kapacitě 38 dětí odpovídající nízké 
porodnosti, s novou budovou ji budeme mít lehce předimenzovanou, ale bude mít novou 
budovu, spoléhat na to, že nám tady bude klesat porodnost a že se školkou vlastně 
nemusíme nic dělat,  že nám těch 24 dětí, nebo na výjimku 28, s tím bychom tady do 
nekonečna nevystačili, školka by potřebovala rekonstrukci a my bychom ty děti stejně 



neměli kam dát, zvolili jsme variantu něčeho nového a máme k tomu bonus té budovy 
navíc, která nám zůstane 
  Starosta – jsem pro, aby se zrekonstruovala a zmodernizovala škola, nesouhlasím s tím, 
že máme školu pro nás kapacitně nedostačující, protože si nemyslím, že máme v obci 70 
dětí, které by se nedostaly u nás do školy, smutné je to, že k nám desetiletí chodí děti 
s Lukovan, nemohu se ztotožnit s tím, že kapacita pro naše děti je nedostačující  
  Starosta – tohle chtěl vědět starosta z Lukovan, našli jsme zápisy, kde je memorandum o 
tom, že děti, které nemohou být přijaty do Zakřan mohou do Zbýšova, Zbýšov je spádová 
škola pro obě obce, starosta Lukovan byl vyzván k tomu, aby rodiče v Lukovanech na toto 
připravil, o ty přijdeme na všech pět let 
  V. Veleba – mám k tomu poznámku, že děti, které k nám chodí z Lukovan nám ji 
pomáhaly a pomáhají naplnit, ředitelka ZŠ před námi prohlásila, že když v Zakřanech 
začínala, tak tam chodilo 40 dětí, dnes je na dvojnásobku,  dnes, kdy se nám to nehodí, 
bychom děti z Lukovan odmítali  
  J. Šilhavý – 30 let k nám do základní školy děti z Lukovan chodí a teď je budeme dle slov 
M. Veverky trvale v naší škole, školce, odmítat? To mi připadne jako velmi zvláštní osobní 
přístup a také nefér přístup 
  Starosta – do školky chodí jen zakřanské děti 
  M. Veverka – ano je to nefér, ale na druhé straně nám jejich obec nedává na školu vůbec 
nic 
  Starosta – škola dostává příspěvek na žáka i na lukovanské děti 
  M. Veverka – když jsem chtěl, aby nám přispěli, tak řekli, že dají děti někam jinam 
  Starosta – kapacitu školky máme nyní 36, v nové budově to bude 24+24, což může při 
nenaplněné kapacitě zlepšit péči o děti,  prodej pozemků v Zakřanech nebude mít takový 
vliv, ve Zbýšově plánují do 10 let navýšit počet obyvatel na cca 5100, my teď nevíme kolik 
našich dětí už teď chodí do MŠ ve Zbýšově, ZŠ je na hraně a příští rok nepřijmeme několik 
lukovanských dětí, v MŠ jsme na 36 dětech, pro zachování příspěvků jsme museli zachovat 
MŠ, za 10let se zvedl počet obyvatel v Zakřanech z 600 na 800, v té době navýšení kapacity 
stačilo, ale nyní jsme na hraně, hranici překročíme a budeme mít rezervu, stejně jako před 
léty, kdy do školky chodilo jen asi 15 dětí,  
 
Návrh usnesení č. 8/4/2024: 
Zastupitelstvo obce  
schvaluje 
 
podání žádosti o dotaci a následnou realizaci projektu Výstavba dětských skupin v obci 
Zakřany v rámci výzvy Výzva Národního plánu obnovy Budování kapacit dětských skupin 
dle zákona č. 247/2014 Sb., o poskytování služby péče o dítě v dětské skupině a o změně 
souvisejících zákonů – veřejný sektor (číslo výzvy 31_22_045). Celkové výdaje projektu 
jsou kalkulovány ve výši 45.000.000,- Financování první etapy projektu ve výši 
10.000.000,- Kč  bude zajištěno z vlastních zdrojů.  
 
Hlasování: pro – 7, proti – 1, zdržel se – 1 
Usnesení č. 8/4/2024 bylo schváleno. 
 

10. Žádost o finanční příspěvek pro Luďka Prokeše, Restaurace Sokolovna Zakřany, na 
pořádání akce Uvítejme prázdniny hrou. 

 
Luděk Prokeš za Restauraci Sokolovna vysvětlil, že příspěvek do 5000 Kč by byl použit na 
malování na obličej. Akce se koná čtvrtým rokem v počtu zúčastněných dětí 100-150,  je 
to další akce v obci pro děti ze Zakřan a nejbližší okolí. Máme snahu o spolupráci s obcí. 
Pořádání podobné akce je organizačně náročné. 
Starosta – obec přispěje na tuto akci jen jako spolupořadatel formou příspěvku 
zaplacením jedné z atrakcí do výše 5 000 Kč. (příloha č. 6) 



 
Návrh usnesení č. 9/4/2024: 
Zastupitelstvo obce  
schvaluje 
příspěvek do výše 5 000 Kč pro Luďka Prokeše, Restaurace Sokolovna Zakřany, formou 
spolupořádání a úhradou faktury za atrakci.  
 
Hlasování: pro – 9, proti – 0, zdržel se – 0 
Usnesení č. 9/4/2024 bylo schváleno. 
 
Diskuze:  
Starosta – ve zpravodaji bude uveřejněn článek o výstavbě a zřízení dětské skupiny 
v Zakřanech, o prázdninách se budou budovat nové čekárny směrem na Lukovany a 
rekonstruovat čekárny stojící směrem do Zbýšova, u školy se bude upravovat příjezd ke 
škole a na Drahách se budou budovat nová parkovací místa. Zveme na akci na Sokolovně 
a hasičskou zábavu. V srpnu bude další veřejné zasedání. 
 
 
  Starosta obce na závěr poděkoval všem přítomným za účast a po projednání všech bodů 
programu ukončil zasedání Zastupitelstva obce Zakřany v 19.10 hod. 
 
 
 
Přílohy zápisu: dle textu  
Ověřovatelé zápisu:  Robert Sachs  …….………………………..…….. 
                                        
 
                                                     Jiří Šilhavý  …….………………………..…….. 
 
 
 
Starosta:                                    David Cibulka  …….………………………..…….. 

              
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vyvěšeno dne: 
Sejmuto dne:      Razítko obce: 


